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BROI.0012.1.7.2016 

Protokół nr 16/16 

z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 

i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku  

 z dnia 5 grudnia 2016 roku 

 

 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

 

W dniu 5 grudnia  2016 roku o godzinie 13:00 
 

Przewodniczący Komisji Administracji, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Pan Piotr Stanny dokonał otwarcia obrad Komisji, powitał 

wszystkich członków Komisji i zaproszonych gości w osobach Pana Lecha Chymkowskiego – 

Naczelnika Biura Rady i Ochrony Informacji oraz Pana Piotra Krygiera – Naczelnika Wydziału 

Zarządzania, Administracji i Bezpieczeństwa.  

 

2. Stwierdzenie quorum.  

 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach uczestniczą 4 

osoby, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 5 osób stanowi wymagane quorum. 

 

Lista obecności członków Komisji stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu. 

 

3. Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz zawiadomieniem o posiedzeniu Komisji 

Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego członkowie komisji otrzymali porządek 

obrad. Przewodniczący Komisji odczytał treść proponowanego porządku obrad: 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad Komisji. 

2. Stwierdzenie quorum.  

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu nr 15/16 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 

 i Porządku Publicznego z dnia  7 listopada 2016 roku. 

5. Analiza i wyrażenie opinii w kwestii projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 

2017 – 2023. 

6. Analiza i wyrażenie opinii w kwestii projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017.  

7. Przyjęcie planu pracy Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  Rady 

Powiatu we Włocławku na rok 2017.  

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie obrad Komisji. 

Następnie Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają uwagi do 

proponowanego porządku obrad? Uwag nie zgłoszono, w związku z czym Przewodniczący Komisji 

stwierdził, że Komisja przyjęła porządek obrad. 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

 

4. Przyjęcie protokołu nr 15/16 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 

 i Porządku Publicznego z dnia 7 listopada 2016 roku. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do projektu protokołu 
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sporządzonego z ostatniego posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego?  

Wobec braku głosu sprzeciwu Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja przyjęła protokół nr 

15/16 z posiedzenia Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego z dnia 7 

listopada 2016 roku.  

O godzinie 13:17  na obrady przybył Pan radny Tomasz Chymkowski – w obradach uczestniczy 5 

członków komisji.  

 

5. Analiza i wyrażenie opinii w kwestii projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 

2017 – 2023. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem otrzymali 

projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023. Przewodniczący Komisji stwierdził, że na 

obradach nie są obecni ani Pani Skarbnik Powiatu, Starosta Włocławski ani Wicestarosta, aby 

mogli przedstawić projekt uchwały. W związku z powyższym Przewodniczący Komisji ogłosił 5 

minut przerwy. 

Po przerwie Przewodniczący Komisji wznowił obrady. 

Przewodniczący Komisji powitał na obradach Panią Skarbnik Powiatu. W związku  z tym, że nie 

było przedstawicieli kierownictwa, którzy mogliby udzielać komisji informacji i odpowiadać na 

pytania odnośnie dwóch ważnych dokumentów projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 

2023 i projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na rok 2017, komisja uznała, że poczeka na Panią Skarbnik. Przewodniczący 

Komisji wyjaśnił, że komisja nie odbiera tego w taki sposób, że Pani Skarbnik mniejszą wagę 

przywiązuje do Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego. Przewodniczący 

Komisji poprosił Panią  Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały. 

Skarbnik Powiatu przeprosiła za spóźnienie.  Skarbnik Powiatu poinformowała, że art. 230 

ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 r. o finansach publicznych stanowi, iż sporządzenie projektu 

uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej należy wyłącznie do zarządu powiatu jednostki 

samorządu terytorialnego. Wieloletnia prognoza Finansowa Powiatu Włocławskiego przygotowana 

została na lata 2017-2023. Długość okresu objętego prognozą wynika z art. 227 ust. 2 ustawy o 

finansach publicznych.  Jednocześnie skarbnik poinformowała, że w dniu dzisiejszym wpłynęły do 

Starostwa Powiatowego we Włocławku opinie RIO, co do przedstawianych materiałów na 

dzisiejszym posiedzeniu, zarówno projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 jak i 

projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na rok 2017 a także możliwości sfinansowania deficytu poprzez zaciągniecie 

kredytu długoterminowego. Wieloletnia prognoza finansowa została przygotowana na lata 2017-

2023 i została ona opracowana z uwzględnianiem przewidywanych zadań na rok 2017 

inwestycyjne, na pokrycie deficytu, który w tymże okresie czasu ponad 8 mln zł będzie 

rozpatrywany jak również zabezpieczenie deficytu zaciągnięciem kredytu długoterminowego. 

Załącznik nr 2 przedstawia zadania, które mają zostać wykonane. Skarbnik zwróciła uwagę na 

wydatki majątkowe. Zaplanowane zadania są przy udziale środków zewnętrznych to jest 

Rozbudowa Drogi Powiatowej nr 2905C Szpetal Górny – Kulin oraz Rozbudowa drogi powiatowej 

nr 2807C Osięciny-Wieniec-Włocławek. Ponadto została ujęta również budowa 2 budynków 

mieszkalnych jednorodzinnych dla potrzeb  wychowanków Domu Dziecka w Lubieniu Kujawskim 

wraz infrastrukturą oraz budową windy dla osób niepełnosprawnych dla budynku Starostwa 

Powiatowego ul. Cyganka 28. W roku bieżącym na windę nie udało się przeprowadzić procedur 

przetargowych i wyłonić wykonawcy, ale jest podpisana umowa w ramach środków z PFRON-u i 

to zadanie ma zostać zrealizowane w roku przyszłym. Skarbnik powiedziała, że w 

przedsięwzięciach nie jest jeszcze to uwzględnione, ale planowana jest termomodernizacja budynku 



3 

ZS w Lubrańcu, gdzie w tym roku planowane jest opracowanie dokumentacji projektowo-

kosztorysowej. Szacunkowy koszt tego przedsięwzięcia to 1 150 000 zł.  

Przewodniczący Komisji otworzył dyskusje. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 i przeprowadził 

procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023. 

Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu. 

                                                            

7. Analiza i wyrażenie opinii w kwestii projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku 

w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017.  

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem otrzymali 

projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na rok 2017. Przewodniczący Komisji poprosił Panią  Skarbnik o przedstawienie 

projektu uchwały. 

Skarbnik Powiatu poinformowała, że budżet Powiatu Włocławskiego na 2017 rok zamyka się po 

stronie dochodów kwotą 82.134.095 zł  natomiast po stronie wydatków kwotą 90.392.419 zł, tak 

więc w planowanym budżecie na 2017 rok wystąpi deficyt budżetowy w wysokości 8.258.324 zł 

(co stanowi 10,05 % planowanych na 2017r. dochodów ogółem), który planuje się pokryć 

bankowym kredytem długoterminowym. Dochody budżetu powiatu. Planuje się, że dochody 

budżetu Powiatu Włocławskiego w 2017 roku będą stanowiły: dochody własne w wysokości 

30.767.539 zł, co stanowi  37,46% dochodów ogółem, planowane dotacje celowe z budżetu 

państwa – 15.379.578 zł, co stanowi 18,72% dochodów ogółem – 6.000.000 zł – dochodów 

majątkowych, co stanowi 7,30% dochodów ogółem, Subwencja ogólna w kwocie –  27.320.293 zł, 

Środki finansowe na realizację projektów z udziałem środków finansowych z Unii Europejskiej – 

2.666.725 zł, co stanowi 3,25% ogółem planowanych dochodów. Wydatki natomiast to Planowane 

wydatki budżetu powiatu na 2017 rok zamykają się kwotą – 90.392.419 zł z tego: wydatki bieżące 

– 66.792.021  zł, tj. 73,89 % ogółem planowanych wydatków (w tym płace i pochodne – 

32.944.691 zł), wydatki majątkowe – 23.600.398 tj. 26,11% planowanych wydatków ogółem. 

Skarbnik powiedziała, że nie będzie trudności w uchwaleniu budżetu, ale w realizacji trzeba mieć 

na uwadze kolejny rok ujemnego deficytu i to jak będzie wyglądało jego pokrycie. Skarbnik 

poinformowała członków komisji, ze w tej chwili kształtuje się autopoprawka do budżetu na 2017 

rok. Dyrektor PZD złożył wniosek do Zarządu Powiatu co będzie przedmiotem obrad najbliższego 

posiedzenia zarządu, RIO zwróciła uwagą na dostosowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 w poszczególnych 

punktach tej informacji do uchwały budżetowej, ponieważ nie wszystkie § pod wskazane miejsca w 

Wieloletniej Prognozie Finansowej. Za zgodność powinna mieć miejsce i powinno zostać to 

skorygowane. Poza tym zmieniły się przepisy ustawy o finansach publicznych a uchwała będzie 

podejmowana w dniu 27 grudnia w związku z tym należy dokonać zmiany przypisów.  

Przewodniczący Komisji poinformował, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 

Publicznego swoje sugestie  i uwagi do projektu budżetu na rok 2017 wyrażała w dniu 28 września 

2016 roku. Przewodniczący Komisji otworzył dyskusję. 

Wiceprzewodnicząca Komisji powiedziała, że wydatki na 2017 rok w dziale 600 rozdziale 616 są 

zabezpieczone środki na dotacje celowe, pomoc finansową udzieloną miedzy j.s.t. na 
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dofinansowanie własnych zadań inwestycyjnych i zakupów inwestycyjnych. Radna zapytała, na co 

będą przeznaczone środki finansowe? Czy będzie stosowana dotychczasowa praktyk polegająca na 

przekazywaniu materiałów brukarskich. 

Skarbnik Powiatu powiedziała, że planowane są dotacje dla j.s.t. w realizowanych zadaniach 

własnych gmin w zakresie dróg publicznych gminnych. Skarbnik powiedział, że są planowane 2 

przedsięwzięcia w roku przyszłym. Zarówno z Gminą Chodecz jak i Gminą Boniewo. Pozostałe 

środki są zabezpieczone na wypadek, gdyby gminy występowały do rady powiatu o pomoc w 

zakresie rozwoju terenów inwestycyjnych.  

Wiceprzewodnicząca Komisji zapytała w jakiej wysokości zostały zabezpieczone środki na 

remonty? Samorząd gminny Boniewo składał wniosek do Zarządu Powiatu we Włocławku o 

modernizację drogi. Wiceprzewodnicząca chciałaby, aby to zadanie zostało zrealizowane w 

przyszłym roku.   

Skarbnik Powiatu powiedziała, że na remonty są zaplanowane środki finansowe w budżecie 

powiatu w wysokości ponad 3 000 000 zł. Są to bardzo wysokie środki przy planowanych 

zadaniach inwestycyjnych. Wszystkie wnioski były analizowane przez Zarząd Powiatu. Te które 

będą się kwalifikowały do remontów zostały przekazane do PZD we Włocławku z/s w 

Jarantowicach celem dalszych prac na sporządzeniem planu rzeczowo-finansowego.  

Radny Tomasz Chymkowski powiedział, że środki zaplanowane na remonty, grysowanie zakup 

materiałów one są w puli ogólnej. Wykaz przedsięwzięć będzie uzgadniany po analizie, którą 

wykona PZD we Włocławku z/s w Jarantowicach. Do realizacji zostanie przekazany po uchwaleniu 

budżetu na 2017 rok.  

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jeszcze jakieś pytania? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji wsłuchiwał się bardzo uważnie w dyskusję, co 

prawda te pytania, które były zadawane wykraczały nieco poza zakres merytoryczny pracy Komisji 

Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, ale uznał że Pani Skarbnik usłyszała te 

pytania i na tyle na ile uznała za właściwe odpowiedziała. Przewodniczący Komisji poinformował, 

że będzie głosował „za” pozytywną opinią w zakresie projektu uchwały budżetowej, co nie zmienia 

faktu, że Przewodniczący ma sporo różnego rodzaju spostrzeżeń i swoje stanowisko 

Przewodniczący Komisji wypowie podczas obrad Sesji Rady Powiatu we Włocławku, ale czy to 

będzie to konieczne to się okaże. Przewodniczący Komisji stwierdził, że różnica metodologiczna 

jest powtórzona z lat poprzednich.  

Następnie Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za pozytywnym 

zaopiniowaniem projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Włocławskiego na rok 2017 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 

Przeciw-0 

Wstrzymało się -0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projektu uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017. 

Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

 

8. Przyjęcie planu pracy Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  

Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017.  

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem otrzymali 

plan pracy Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego  Rady Powiatu we 

Włocławku na rok 2017 wraz z projektem uchwały. Przewodniczący Komisji zapytał członków 

Komisji, czy mają propozycje do planu pracy? 

Przewodniczący Komisji powiedział, że w zasadzie ten plan pracy został sporządzony w bardzo 

podobny sposób jak plan pracy komisji na rok 2016. Przewodniczący Komisji pozwolił sobie 
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zaproponować jeden dodatkowy punkt w II kwartale tj. Informacja Starosty Włocławskiego z 

realizacji przez Powiat Włocławski w 2016 roku zadania zleconego z zakresu udzielania 

nieodpłatnej pomocy prawnej i funkcjonowania punktów udzielania nieodpłatnej pomocy prawnej.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy członkowie Komisji mają jakieś uwagi do przedstawionego 

planu pracy? Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem projektu 

uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Administracji, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 wraz z 

załącznikiem do uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

przyjęła projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji 

Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 

wraz z załącznikiem do uchwały. 

Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Komisji Administracji, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 stanowi 

załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

 

9. Sprawy różne 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy lub wnioski, które 

należałoby podnieść w tym punkcie? 

Wiceprzewodnicząca Komisji powiedziała, że pytania, które zadała podczas dyskusji nad 

projektem budżetu powiatu włocławskiego na 2017 rok dotyczyły przede wszystkim  

bezpieczeństwa poprzez poprawę stanu dróg i zapewnienie bezpieczeństwa uczestnikom ruchu. 

Według radnej mieści się to również w kompetencjach Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i 

Porządku Publicznego.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że nie śmiałby mówić o nie merytoryczności tej dyskusji. 

Przewodniczący Komisji uznaje, że Komisja zgodnie ze swoją nawą opiniuje budżet w swoim 

zakresie.  

Nie było więcej głosów.  

 

10. Zakończenie obrad. 

Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa                          

i Porządku Publicznego w dniu 5 grudnia  2016 roku o godzinie 13:43  dokonał zamknięcia obrad 

Komisji.                                                                                              

 
                                                                                  Przewodniczący Komisji  Administracji,       

   Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego 

                                                                                                                                                    

                                 Piotr Stanny  
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
 

Marta Szarecka………………………….. 


